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Plats och tid Kommunhusets tingssal måndagen den 7 november 2011, kl 
18.30-22.00 

 Sammanträdet ajourneras mellan kl 19.35-19.50 och kl 21.10-
21.15 

 

Beslutande Se Bilaga 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Övriga deltagande  Joakim Malmdal, kommunchef   
 Agneta Rodriguez, nämndssekreterare 
 Lars Gabrielsson, VD Högsby Energi AB, § 174 

 
 

Utses att justera Inger Gustavsson (S) och Roland Waern (M)    
 
Tid och plats för justering Kommunhuset tisdagen den 15 november 2011 kl 16.00   

 
 
 
Underskrifter Sekreterare  ............................................................ Paragrafer 172 - 190 
  Agneta Rodriguez 

 
 Ordförande  ............................................................ 
  Anders Ek 
 
 Justerande    .............................................................................................................. 
  Inger Gustavsson  Roland Waern 
_________________________________________________________________________________________ 
 

ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 
Nämnd/Styrelse Kommunfullmäktige    

 
Sammanträdesdatum  2011-11-07  
 
Datum för anslags uppsättande  2011-11-16 Datum för anslags nedtagande 2011-12-08 
 

Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset 
   
 
Underskrift   ............................................................ 
 Agneta Rodriguez 
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 KF § 172   DNR: KU.2011.18  

 
 

Fråga om sammanträdet blivit i laga ordning kungjort    

Meddelas att kallelse till dagens sammanträde skett genom föreskriven 
annonsering i ortens tidningar, anslag på kommunens officiella anslagstavla, 
annonsering på kommunens hemsida samt genom personliga kallelser till 
samtliga ledamöter. Därjämte har även ersättarna erhållit kallelsen för 
kännedom. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Sammanträdet har  blivit i laga ordning kungjort. 
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Allmänhetens frågestund    

Inga frågor ställs. 
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Borgensåtagande Högsby Energi AB, HEAB    
För att klara kommande eldningssäsong utan oljeeldning behöver Högsby 
Energi AB, på grund av den höga anslutningsgraden, investera i en tillfällig 
pelletspanna för anslutning till fjärrvärmenätet i Högsby. Pannan kommer, 
när den nya panncentralen är i drift, att flyttas till ett närvärmenät i 
Fagerhult med anslutning till Välengården. 
 
Vid bildandet av Högsby Energi AB tillsköt ägaren ett aktiekapital om 100 
tkr. I och med detta har bolaget inte egna ”muskler” att hantera negativa 
resultat, utan behöver kapitaltillskott från ägaren. På grund av att bolaget 
redovisade ett negativt resultat för 2010 tvingades ägaren att tillskjuta ett 
villkorat aktieägartillskott om 234 tkr som påverkade kommunens resultat 
negativt. Motsvarande behov finns för innevarande år och prognosen för 
2012 och 2013 är även den negativ. Dock påvisar prognosen för 2014 och 
framåt positiva resultat, vilket gör att ägaren kan påvisa att ett 
aktieägartillskott kan hanteras som en tillgång i kommunens balansräkning, 
vilket innebär att någon resultateffekt ej uppstår utöver att kommunen ej kan 
räkna med någon avkastning från bolaget på avsatt aktieägartillskott. 
Resultatprognoserna för 2011 - 2013 är ca -2,5 mkr utifrån att vi ej får 
stränga vintrar. Detta föranleder att ägaren bör tillskjuta ett aktieägartillskott 
om 3,0 mkr. 
 
Utbyggnad av fjärrvärme har mottagits mycket positivt av invånarna i 
Högsby tätort och en successiv anslutning av abonnenter sker till 
fjärrvärmenätet. Uppförande av en permanent panncentral är nödvändig för 
ersättning av befintliga anläggningar som är äldre och dessutom saknar 
kapacitet för ett billigt bränsle.   
 
Högsby Energi äskar på grund av omgående behov av  
ytterligare borgensåtagande  10,0 mkr 
Varav: 
Ytterligare investeringsbehov, på grund av ca 40 nya  
abonnenter  3,0 mkr 
Anslutning av fastigheter vid Hanåsa industriområde samt 
bostadsområdet Skansen (söder om Tingebro)  3,0 mkr 
Inköp av pelletspanna för att minimera närmaste årens  
underskott  4,0 mkr 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  
Borgensramen för HEAB utökas med 10,0 mkr. 
 
Kommunstyrelsen har under år 2011 rätt att nyupplåna, det vill säga öka 
kommunens skulder under år 2011, med totalt 10 mkr. 
_____ 
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Högsby Energi AB:s VD Lars Gabrielsson informerar om aktuellt läge. 
Fullmäktigeledamöterna ställer frågor.  

Yrkande 

Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) presenterar ett 
omarbetat förslag till beslutsskrivning efter kontakt med ekonomikontoret. 
 
Ledamoten Gunilla Schollin-Borg (MP), med instämmande av Tommy 
Palmgren (V) ifrågasätter om bolaget kommer att gå med vinst och anser att 
planeringen är bristfällig och yrkar på att en extern konsult anlitas för att 
göra en oberoende utredning av bolaget. 
 
Ledamoten Berndt Limegård (SD) yrkar på att ärendet återremitteras till 
kommunstyrelsen för utarbetande av tydligare beslutsunderlag. 
 
Ledamoten Raymond Asp (S) yrkar på att om kommunfullmäktige beslutar 
att göra en utredning av bolaget ska fullmäktige även besluta om 
finansiering av densamma. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om fullmäktige vill att ärendet ska avgöras idag eller 
återremitteras och finner att ärendet ska avgöras idag. 
 
Ordföranden frågar därefter om kommunfullmäktige godkänner 
kommunstyrelsens förslag § 170 eller Ingemar Svanströms (C) nya förslag 
till beslutsskrivning och finner att kommunfullmäktige bifaller Ingemar 
Svanströms förslag. 
 
Ordföranden frågar fullmäktige om Gunilla Schollin-Borgs (MP) 
tilläggsyrkande tillstyrks och finner att fullmäktige bifaller tilläggsyrkandet. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ingemar Svanströms förslag till beslutsformulering enligt nedanstående 
bifalles. 
 
- att kommunstyrelsen under 2011 har rätt att nyupplåna, det vill säga utöka 
  kommunens skulder under 2011 med totalt 10,0 miljoner SEK. 
 
- att såsom för egen skuld ingå borgen för Högsby Energi AB:s 

låneförpliktelser upp till ett belopp på 43,0 miljoner SEK, därpå löpande 
räntor och kostnader, dvs. en utökning med 7,0 miljoner SEK. 

 
- att lämna ett villkorat aktieägartillskott på 3,0 miljoner SEK till Högsby 

Energi AB. Utbetalning skall ske under 2011. 
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Det tillskjutna tillskottet ska återbetalas till Högsby kommun så snart det 
enligt fastställd balansräkning finns fritt eget kapital tillgängligt och 
återbetalning inte står i strid med aktiebolagslagen. 
 
Gunilla Schollin-Borgs tilläggsyrkande att en extern konsult anlitas för att 
göra en oberoende utredning av bolaget, bifalles. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
HEAB borgensåtagande.pdf  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
HEAB 
Ekonomikontoret 
Kommunchefen 
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Delårsrapport 2011       
Det totala ekonomiska utfallet efter åtta månader uppvisar ett positivt 
resultat på 5,1 mkr. Resultatprognosen för 2011 visar på ett överskott på 5,7 
mkr. Budgeterat resultat uppgår till 3,4 mkr efter justering för beslut om 
utökade budgetramar. Verksamheterna visar ett prognostiserat underskott på 
0,6 mkr för 2011 medan finansförvaltningen visar ett prognostiserat 
överskott på 2,9 mkr.  
 
Den prognostiserade måluppfyllelsen för 2011 uppgår till totalt 77 %, vilket 
innebär en rejäl förbättring jämfört med föregående års utfall. 
 
Sjukfrånvaron, och då framför allt de långa sjukskrivningarna har minskat 
jämfört med samma period föregående år. Den totala sjukfrånvaron uppgår 
per 2011-08-31 till 5,4 %, vilket är en minskning jämfört med motsvarande 
period föregående år. 
 
Befolkningen i kommunen har under årets första åtta månader minskat med 
18 personer. 
 
Ledamoten Gunilla Schollin-Borg (MP) påpekar att måluppfyllelsen vad 
gäller ÖSK (Östra Smålands Kommunalteknikförbund) inte är behandlad av 
direktionen. Direktionen måste få tillfälle att godkänna de delar av rapporten 
som berör ÖSK innan ärendet behandlas av kommunstyrelsen. 
_____ 

Kommunstyrelsens beslut 
Delårsrapport 2011 godkännes och överlämnas till kommunens revisorer för 
granskning och därefter till kommunfullmäktige för fastställande. 
_____ 

Delårsrapporten har granskats av PwC och kommunens revisorer. 
Ordförande Anders Ek (C) redovisar revisorernas utlåtande. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Delårsrapporten godkännes. 
 
 
Beslutsunderlag 
Delårsrapport 2011-08-31.pdf  

 
 
 
Beslutsexpediering 
   Ekonomikontoret 
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Lönsamma investeringar i energieffektiveringsåtgärder    
Högsby kommun har anlitat SWECO för att göra energianalyser på 
Fröviskolan samt Ruda skola. Dessa visar att vissa åtgärder/investeringar 
genererar lönsamhet redan år 1 efter investeringsåret. Med anledning av 
detta äskas 5 000 000 kronor för att verkställa dessa åtgärder. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
5 000 000 kronor avsätts i investeringsbudgeten för lönsamma investeringar 
i energieffektiviseringsåtgärder. I första hand prioriteras Fröviskolan. 
Kommunstyrelsen skall godkänna åtgärderna innan verkställande. 
 
Kommunstyrelsen har under år 2011 rätt att nyupplåna, det vill säga öka 
kommunens skulder under år 2011, med totalt 5 000 000 kronor. 
 
 
Beslutsunderlag 
Energianalys Fröviskolan och Ruda skola.pdf  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
Verksamhetschefen 
Rektor  
Ekonomi 
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Mellankommunal utjämning efter skatteväxling av kollektivtrafiken 
Den 1 januari 2012 blir Landstinget i Kalmar län ny trafikhuvudman för 
kollektivtrafiken i  länet. Reformen finansieras via en skatteväxling på 41 
öre. Eftersom effekterna av skatteväxlingen varierar stort mellan 
kommunerna behövs en mellankommunal utjämning, en ”strut”, under en 
övergångstid. ”Strutens” längd har diskuterats vid flera tillfällen under 
våren. Diskussionerna har lett fram till att kommunerna i samband med 
KLT:s bolagsstämma den 13 maj 2011 enades om att struten blir 2 år. Nytt 
beslut om ”strutens” längd kan fattas när men ser effekterna av det nya 
skatteutjämningssystemet som väntas träda ikraft 2013, men som ännu inte 
är beslutat av riksdagen. 
 
Vid Primärkommunala nämndens sammanträde 2011-06-15 beslutade 
nämnden rekommendera kommunfullmäktige i länets kommuner att: 
 
- godkänna förslaget till mellankommunal utjämning under 2 år 

 
- kommunen på nytt kan aktualisera frågan om ”strutens” längd när man 

ser effekterna av det nya skatteutjämningssystemet som väntas träda 
ikraft 2013, men som ännu inte är beslutat av riksdagen. 

Kommunledningsutskottets förslag 
 
Förslaget till mellankommunal utjämning under 2 år godkännes. 
 
Kommunen kan på nytt aktualisera frågan om ”strutens” längd när man ser 
effekterna av det nya skatteutjämningssystemet som väntas träda ikraft 
2013, men som ännu inte är beslutat av riksdagen. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Förslaget till mellankommunal utjämning under 2 år godkännes. 
 
Kommunen kan på nytt aktualisera frågan om ”strutens” längd när man ser 
effekterna av det nya skatteutjämningssystemet som väntas träda ikraft 
2013, men som ännu inte är beslutat av riksdagen. 
 
 
Beslutsunderlag 
Mellankommunal utjämning efter skatteväxling av kollektivtrafiken 2011-08-18 

 
 
Beslutsexpediering 
Regionförbundet Kalmar län 
Ekonomikontoret 
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Fasta och rörliga arvoden 2012   
Enligt bestämmelserna ”ersättningar till förtroendevalda i Högsby kommun 
2011-2014” framgår att arvodesnivån skall uppräknas årligen den 1 januari 
med den genomsnittliga lönenivåhöjningen för kommunens anställda. 
 
Den genomsnittliga lönenivåhöjningen för samtliga kommunens anställda 
under 2011 är 2,2% och ger följande förslag till arvode: 
 
Fast arvode (månad) 
Kommunstyrelsens ordförande  38 000 kr 
Kommunstyrelsens vice ordförande 20% 7 600 kr 
 
Fast arvode (år) av KS ordförandes årsarvode 
Kommunfullmäktiges ordförande 5,8% 26 400 kr 
Kommunfullmäktiges 1:e vice ordförande 1% 4 600 kr 
Kommunfullmäktiges 2:e vice ordförande 1% 4 600 kr 
Socialutskottets ordförande 12,7% 57 900 kr 
Kommunledningsutskottets ordförande 9,2% 41 900 kr 
Utbildningsutskottets ordförande 9,2% 41 900 kr 
Myndighetsnämndens ordförande 4,5% 20 500 kr 
Revisorernas ordförande 3,5% 16 000 kr 
Personalutskottets ordförande 2,5% 11 400 kr 
Valnämndens ordförande (valår) 2,5% 11 400 kr 
 
Sammanträdesarvode 
Kommunfullmäktige  Endast förlorad arbetsinkomst 
1:a sammanträdestimman  227 kr 
Övriga timmar  120 kr 
Maxarvode per dag  947 kr  
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
De föreslagna arvodena för 2012 antas. 
 
Ajournering 
Sammanträdet ajourneras i 15 minuter mellan kl 19.35-19.50 
 
 
Beslutsunderlag 
Uppräkning arvoden inför 2012.doc  

 
 
Beslutsexpediering 
Ekonomi 
Personalchefen 
Kansliet 
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Revidering av policyn "Möjligheternas kommun"     
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde 2011-04-04 att revidera 
policyn ”Möjligheternas kommun”. För att genomföra detta arbete 
beslutades det att bilda en parlamentarisk arbetsgrupp där de olika partierna 
inbjöds att utse en representant vardera.  
 
I beslutet ifrån fullmäktige fanns också ett tilläggsyrkande att bereda 
kommunens ungdomsråd möjlighet att vara med i revideringsarbetet. 
Ungdomsrådet har vid kontakt med den parlamentariska arbetsgruppen 
(beredningsgruppen) avböjt medverkan på grund av tidsbrist, men yttrar sig 
gärna över det förslag som kommer att framläggas av beredningsgruppen. 
 
I övrigt har beredningsgruppen fått möjlighet att utse intressegrupper som 
kan vara lämpliga som remissinstanser i revideringsarbetet.  

Ny vision och slogan för Högsby kommun föreslås enligt följande:  

Vision: 
●  Vi vill bevara och utveckla den lilla kommunens fördelar som närhet, 
engagemang, trygghet och småskalighet 

●  Vi vill att alla skall känna Högsby kommun som mycket trivsam, där 
medborgarna bryr sig om sin bygd och sina medmänniskor och där 
invånarna och den kommunala servicen står i fokus 

●  Vi vill bli den gröna miljökommunen som brukar utan att förbruka. 
 
Slogan: Kultur, vildmark och småländsk gästfrihet 
 
Beredningsgruppen bedömer att gruppens (eller någon annans) arbete kring 
vision och mål måste fortsätta under resten av året och i början av 2012 med 
följande uppgifter: 
 
▪ Se över inriktningsmålen till budgeten 2013. I detta ingår att anpassa 
strategier, policys,  
  analysera medborgarundersökningens resultat          
▪ Se över uppföljningsrutiner 
▪ Se över nyckeltalen och dess användande 
▪ Definiera vad som är kvalitet i Högsby kommun 
▪ Vision, slogan - marknadsföring och aktiviteter av dessa begrepp 
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Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Framtagna förslag på slogan och vision för kommunen antas. 
 
Beredningsgruppen får mandat att arbeta vidare med följande: 
 
▪ Se över inriktningsmålen till budgeten 2013. I detta ingår att anpassa 
strategier, policys, analysera medborgarundersökningens resultat          
▪ Se över uppföljningsrutiner 
▪ Se över nyckeltalen och dess användande 
▪ Definiera vad som är kvalitet i Högsby kommun 
▪ Vision, slogan - marknadsföring och aktiviteter av dessa begrepp 
_____ 
 
Ledamoten Diana Bergeskans (S) meddelar att hon varit i kontakt med 
Ungdomsrådet och fått deras synpunkter. Ungdomsrådet godkänner den 
reviderade policyn men har önskemål om att ordet vildmark i den nya 
sloganen byts ut mot exempelvis friluftsliv. 
 
Därefter följer en diskussion om den nya föreslagna sloganen och särskilt 
om ordet vildmark ska behållas.  
 
Yrkande 
Ledamoten Jonas Erlandsson (S) yrkar att ärendet återremitteras för 
omarbetning av den föreslagna sloganen. 
 
Ledamoten Gunilla Schollin-Borg (MP), med instämmande av Heléne 
Danielsson (KD) och Tommy Palmgren (V), yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Ledamoten Magnus Gabrielsson (S) yrkar att ordet vildmark i den nya 
sloganen byts ut mot ordet natur. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar kommunfullmäktige om ärendet ska avgöras idag eller 
återremitteras och finner att ärendet ska avgöras idag.  
 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige bifaller ordet vildmark eller 
natur i den nya sloganen och finner att kommunfullmäktige bifaller ordet 
vildmark. 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Framtagna förslag på slogan och vision för kommunen antas. 
 
Beredningsgruppen får mandat att arbeta vidare med följande: 
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▪ Se över inriktningsmålen till budgeten 2013. I detta ingår att anpassa 
strategier, policys, analysera medborgarundersökningens resultat          
▪ Se över uppföljningsrutiner 
▪ Se över nyckeltalen och dess användande 
▪ Definiera vad som är kvalitet i Högsby kommun 
▪ Vision, slogan - marknadsföring och aktiviteter av dessa begrepp 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Revidering av policyn "möjligheternas kommun".doc  
Möjligheternas kommun rev 2005-12-08.doc  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
   Stellan Lindeberg 
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Remiss Framtida regionbildning      
Landstinget i Kalmar län och Regionförbundet i Kalmar län har gemensamt 
arbetat fram ett underlag avseende framtida regionbildning. 
 
I Kalmar län är det landstingsfullmäktige som beslutar om länets 
ställningstagande i regionfrågan. Inför landstingsstyrelsens sammantäde den 
7 december och landstingsfullmäktiges beslut i ärendet den 21 december 
2011 önskar landstinget i samråd med Regionförbundet i Kalmar län få 
länets kommuners synpunkter angående förslag till beslut om att Kalmar län 
ska träffa en avsiktsförklaring om att ingå i en sydsvensk regionbildning om 
möjligt redan 2015. Efter förhandlingar om innehållet i och utformningen av 
en kommande regionbildning ska ansökan skickas till Kammarkollegiet 
efter slutgiltigt beslut i berörda landstingsfullmäktigeförsamlingar.  
 
Landstinget vill därför höra kommunens uppfattning om följande två frågor: 
 
● Stödjer kommunen, med utgångspunkt från nuvarande förutsättningar, 
att Kalmar län medverkar i en ny regionbildning i Sydsverige baserad på en 
avsiktsförklaring som berörda län gemensamt utarbetat och godkänt? 
 
● Finns det särskilda förhållanden som kommunen anser att man bör ta 
hänsyn till i den fortsatta regionbildningsprocessen? 
 
Kommunens yttrande önskas in till Landstinget i Kalmar län senast den 30 
november 2011. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) föreslår att Högsby 
kommun ej ställer sig bakom förslaget att ingå i en sydsvensk region. 
  
Ledamoten Jonas Erlandsson (S) bifaller Landstingets förslag om att tillhöra 
en sydsvensk region. 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) och Jonas 
Erlandsson (S) får i uppdrag att till kommunfullmäktiges sammanträde den 
7 november 2011 presentera ett förslag till beslut. 
_____ 
 
Till dagens kommunfullmäktigesammanträde har två förslag upprättats, ett 
av Ingemar Svanström (C) som säger nej till Landstingets förslag och ett av 
Jonas Erlandsson (S) som bifaller Landstingets förslag.  
 
Svanström vill att Högsby kommun avlämnar följande remissvar på 
Landstingets frågor:  
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• ”Högsby kommun stödjer inte att Kalmar län medverkar i en 
sydsvensk regionbildning. 
 
• Högsby kommun anser det viktigt att man i regionbildningsprocessen 
tar på allvar frågan om hur demokrati och förankring ska fungera i en stor 
region med ganska stora avstånd. Vidare skall en reell demokratisk 
processförankring ske i hela den nya regionen. Högsby vill också betona 
betydelsen av att en ny regional organisation är närvarande i hela den nya 
geografin och ger utvecklings och tillväxtmöjligheter i hela regionen. För 
Högsby kommun är det också av stor betydelse att likvärdig och nära 
hälsosjukvård kan erbjudas i hela den nya regionen. Utvecklingen i 
Östersjöregionen kommer med största sannolikhet ha en större betydelse i 
framtiden.” 
 
Erlandsson vill i sitt yttrande att Högsby kommuns ställningstagande ska 
lyda enligt följande:  
 
”Vårt ställningstagande bygger på de kända fakta som finns nu. 
Kommunfullmäktige har uttryckt önskemål om att få bilda region med hela 
Småland, Öland, Blekinge och Östergötland. Det förslaget till 
regionindelning anser vi fortfarande vara det mest fördelaktiga för Högsby 
kommuns innevånare. Men med de kända fakta som finns idag med ett 
stängt Jönköping fram till 2019 och Kronobergs inlåsning i frågan ser vi inte 
att det ovan nämnda alternativet finns för närvarande. Varför vi har svårt att 
säga nej till den föreslagna regionbildningen.  Vi vill med detta inte låsa fast 
oss för en framtida sydsvensk region. Vi anser det viktigt att utredaren får 
kännedom om kommunerna i Smålands ståndpunkter om hur en 
önskeregion kan tänkas se ut. Om utredaren föreslår någon annan 
regionindelning än den nu föreslagna är vi beredda att ompröva vårt beslut i 
frågan.”   
 
Yrkande 
Jonas Erlandsson (S) redovisar sitt förslag och yrkar bifall till detsamma. 
Anders Svensson (M) instämmer i Jonas yrkande.  
 
Ingemar Svanström (C), med instämmande av Mikael Jonnerby (C) yrkar 
bifall till sitt eget förslag. Lars Elmborg (KD) bifaller också Svanströms 
förslag, men skulle helst se att södra Sverige delas in i tre regioner, Skåne, 
östra Götaland och västra Götaland. 
 
Sune Ohlsson (SD), med instämmande av Leif Gustafsson (SD), vill behålla 
intakta länsgränser och anser att man i Kalmar län kan bilda en egen region. 
Sverigedemokraterna ser ingen fördel med att Högsby kommun ansluts till 
ett sydsvenskt alternativ med Skåne som ”motor”. SD anser att länets alla 
medborgare bör få ta ställning till hur regionindelningen ska se ut och yrkar 
på att en folkomröstning genomförs. 
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Heléne Danielsson (KD), med instämmande av Gunilla Schollin-Borg (MP), 
och Roland Waern (M), yrkar bifall till Ingemar Svanströms yttrande men 
med tillägget att ”om villkoren under beslutsprocessens gång förändras, är 
Högsby kommun villig att ompröva beslutet”. 
 
Ajornering 
Sammanträdet ajourneras mellan kl 21.10-21.15. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar fullmäktige vilket av de tre yttrandena som ska vara 
huvudförslaget och finner att kommunfullmäktige bifaller Ingemar 
Svanströms (C) förslag. 
 
Ordföranden frågar därefter fullmäktige om Jonas Erlandssons (S) eller 
Sune Olssons (SD) förslag ska vara motförslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller Jonas Erlandssons förslag.  
 
Omröstning begärs. Ordföranden meddelar att följande beslutsgång 
godkännes: Den som bifaller Jonas Erlandssons förslag röstar ja och den 
som bifaller Sune Olssons förslag röstar nej.Vid omröstningen avges 23 ja-
röster, 6 nej-röster och 12 avstår, vilket framgår av särskild bilaga. 
 
Ordföranden meddelar att Jonas Erlandssons (S) förslag har utsetts till 
motförslag. 
 
Ordföranden ställer nu huvudförslaget (Ingemar Svanströms förslag) mot 
utsett motförslag (Jonas Erlandssons förslag) och finner att 
kommunfullmäktige bifaller Ingemar Svanströms förslag.  
 
Omröstning begärs. Ordföranden meddelar att följande beslutsgång 
godkännes: Den som bifaller Ingemar Svanströms förslag röstar ja och den 
som bifaller Jonas Erlandssons förslag röstar nej. Vid omröstningen avges 
22 ja-röster, 18 nej-röster och 1 avstår, vilket framgår av särskild bilaga. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ingemar Svanströms (C) yttrande bifalles. 
 
Heléne Danielssons tilläggsyrkande ”om villkoren under beslutsprocessens 
gång förändras, är Högsby kommun villig att ompröva beslutet”, bifalles. 
 
Beslutsunderlag 
Remiss Framtida Regionindelning 2011-10-11 
yttrande regionbildning.doc  
Yttrande Jonas.doc  
 
Beslutsexpediering 
Landstinget Kalmar län 
Regionförbundet Kalmar län 
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Reglemente för kommunala pensionärsrådet      
Högsby kommunala pensionärsråd har tagit fram ett förslag till reglemente 
för sin verksamhet.  
 
Socialutskottets förslag  
Sociala utskottet har tagit del av förslaget till reglemente för Högsby 
kommunala pensionärsråd. Sociala utskottet föreslår Kommunstyrelsen att 
anta reglementet. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Reglementet för Högsbys kommunala pensionärsråd antages. 

 
 
 
Beslutsunderlag 
Reglemente för Högsby kommunala Pensionärsråd.pdf  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
   Pensionärsrådet 
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Inlösen av pensionsskuld 
Kommunchefen fick 2011-09-07, § 63 i uppdrag av 
kommunledningsutskottet att ta fram ett förslag till finansiering för att 
hantera inlösen av återstående pensionsskuld. Vid dagens sammanträde 
redovisas förslaget. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Delar av pensionsskulden löses in via partiell inlösen. Tidpunkt och storlek 
på den partiella inlösen bestäms utifrån ekonomiska förutsättningar. 
 
 
Beslutsunderlag 
pensionsskuld.doc  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
Ekonomi 
Personalchef 
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Sammanträdesplan 2012        
Ett förslag till sammanträdesplan för kommunfullmäktige 2012 är 
framtagen. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Under 2012 sammanträder kommunfullmäktige följande dagar: 

6 februari 
5 mars 
2 april 
7 maj 
11 juni 
3 september 
1 oktober 
5 november 
7 december. 
 
 
Beslutsunderlag 
Sammanträdesplan 2012.xls  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
Växeln 
Vaktmästeriet 
Kansliet 
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Redovisning av aktieöverlåtelseavtal Högsby Invest AB (HIAB) 
Styrelsen för Högsby Invest AB har avyttrat bolaget för en köpeskilling av 
250 000 kronor, aktieöverlåtelseavtalet redovisas. Köpeskillingen utgår ifrån 
en värdering av fastigheten om 415 000 kronor. 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2011-10-19, § 143 att aktieöverlåtelseavtalet 
avseende HIAB redovisas för kommunfullmäktige. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Redovisningen läggs med godkännande till handlingarna. 
 
 
Beslutsunderlag 
KS § 143, 2011-10-19.pdf  
Aktieöverlåtelseavtal, HIAB.pdf  
KF § 70 2009-04-23 2009-05-04 
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Motion om digitala handlingar för kommunfullmäktige   

I motion daterad 2011-04-04 föreslår Centerpartiet att kommunfullmäktiges 
ledamöter ska ges möjlighet att ladda hem handlingarna från webben.  
 
Fördelarna med digitala handlingar är många. Ett bredare underlag och 
färgdokument är enkla att distribuera. Kommunala tjänstemän sparar tid och 
kostnaden för kopiering och porto minimeras. Detta ger fördelar för miljön. 
Genom att distribuera alla handlingar på kommunens webbsida ges också 
allmänheten möjlighet att på ett enkelt sätt uppdatera sig om den 
kommunala politiken.  
 
I motionen föreslås: 
 
Att kommunfullmäktiges ledamöter omedelbart ges möjlighet att ladda hem 
digitala möteshandlingar 
 
Att kommunfullmäktiges handlingar läggs ut på Högsby kommuns webb 
och därmed blir tillgängliga för allmänheten 
 
Att målsättningen är att alla kommunfullmäktiges handlingar enbart 
distribueras digitalt från och med januari 2012 
 
Att ett publikt trådlöst nät som ger besökare tillgång till Internet installeras i 
kommunhuset omgående 
 
Att budgetberedningen prövar frågan om inköp av läsplattor eller bärbara 
datorer till de ledamöter i kommunfullmäktige som inte har tillgång till 
bärbar dator i sin roll som ledamot i eller ersättare i kommunstyrelsen. 
_____ 
 
Kommunchefen fick i uppdrag av kommunledningsutskottet 2011-06-07,  
§ 39, att undersöka  kostnaden för inskaffande av bärbara datorer till 
kommunfullmäktige samt om det är möjligt att lägga ut 
fullmäktigehandlingarna på kommunens hemsida. 

Kommunstyrelsen beslutade 2011-08-16, § 125 att återremittera motionen 
till kommunledningsutskottet för att utreda kostnaderna för dagens lösning 
med pappersutskick samt att kostnadsförslag presenteras för inköp av 
datorer till ordinarie fullmäktigeledamöter. 
____ 

Kostnadsberäkning för inköp av 22 läsplattor/bärbara datorer är framtaget.  
Enligt förslaget skulle inköp, inklusive årlig underhållsavgift, utökad 
elförsärjning i tingssalen, av 22 läsplattor kosta 135 600 kronor och 22  
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bärbara datorer kosta 166 400 kronor. Utöver denna kostnad tillkommer 
support-tekniker under möte med 500 kronor/timma. 
Årskostnad för kopiering och utskick av pappershandlingarna till 
fullmäktiges ledamöter och ersättare uppgår till cirka 14 700 kronor. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 

Inköp av digital utrustning avvaktas tills förutsättningar/krav för en 
långsiktig lösning inom området finns tillgängliga genom deltagande i 
samverkan i länet. 

Kommunfullmäktiges handlingar skickas tillsvidare ut i pappersformat, men 
kommer även att läggas ut på kommunens intranät ”Bubblan” från och med 
kommande kommunfullmäktigesammanträde.  De av fullmäktiges 
ledamöter och ersättare som ej önskar handlingarna i pappersformat kan 
anmäla det till kommunkansliet. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) föreslår att kallelsen 
läggs ut på hemsidan istället för på kommunens intranät. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  

Inköp av digital utrustning avvaktas tills förutsättningar/krav för en 
långsiktig lösning inom området finns tillgängliga genom deltagande i 
samverkan i länet. 
 
Kommunfullmäktiges handlingar skickas tillsvidare ut i pappersformat, men 
kommer även att läggas ut på kommunens hemsida från och med kommande 
kommunfullmäktigesammanträde.  De av fullmäktiges ledamöter och 
ersättare som ej önskar handlingarna i pappersformat kan anmäla det till 
kommunkansliet. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Digitala handlingar för KF ordinarie3.doc  
Motion M, C, KD.pdf  
Kostnad KF-utskick.xls  
 
 
 
Beslutsexpediering 
IT-avdelningen 
Kansliet 
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Medborgarförslag  

Inga medborgarförslag lämnas. 
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Besvarande av enkel fråga angående kriterierna för Årets By    

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2011-09-05 visade ledamoten 
Nedzad Talovic (S) bilder på hur ovårdat det kan se ut i centrala delar av 
Fågelfors samhälle som i år blivit utsett till Årets by och vände sig till 
kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) och efterhörde vilka 
kriterier som gäller för att få utmärkelsen Årets By. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) avger följande svar: 
”Högsby kommunfullmäktige antog 1995 ett byutvecklingsprogram som 
bland annat innebar att fullmäktige utser ”Årets By”. I 
byutvecklingsprogrammet fastställdes följande: 
1. Högsby kommun utser en person som ska vara samordnare mellan 

kommunen och byagrupperna. 
2. Byutvecklingsgrupperna utformar utvecklingsplaner för sin by. 
3. Avtal upprättas mellan kommunen och byagrupperna där grupperna får 

beskriva sitt arbetssätt, utse kontaktpersoner samt upprätta stadgar för 
sin verksamhet. Regelbundna möten skall genomföras varje år. Projektet 
utvärderas under 1996. 

4. Tillsammans med Högsby kommun utformas en ”Lokal Agenda 21”. 
5. Kommunfullmäktige utser ”Årets By” för att just den byn utmärkt sig på 

ett föredömligt sätt i dessa frågor. Priset kan vara mellan 5 000-10 000 
kronor och kan användas till en byadag som ställer just den byn i fokus. 

 
Kommunfullmäktige beslutade i oktober 1995 att kommunstyrelsen utser 
”Årets By”. 
 
Kommunstyrelsen beslutade i april 2008 ”att infoga miljökriterier vid 
utnämningen av ”Årets By”. 
 
Nedzad Talovic frågar vidare om ett samhälle får vara hur ovårdat som helst 
och ändå kunna få utmärkelsen ”Årets By”. På den frågan är svaret nej.” 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Svar.pdf  
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Besvarande av enkel fråga angående pension   

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2011-10-17 vände sig ledamoten 
Leif Gustavsson (SD) till kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström 
(C) och efterhörde om kommunen betalar ut pension till något tidigare 
kommunalråd och i så fall hur mycket. 

Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) meddelade att han 
kommer att besvara frågan vid nästa kommunfullmäktigesammanträde. 

Vid dagens sammanträde avger kommunstyrelsens ordförande följande svar: 
”Reglerna för förtroendevaldas pensioner regleras i bestämmelser om 
pension och avgångsersättning för förtreoendevalda (PBF), som antogs av 
kommunen 2001. Dessa regler har sedan fått smärre kompletteringar när 
kommunen antog nu gällande pensionspolicy. Pensionsförmånerna i PBF 
omfattar ålderspension, sjukpension, visstidspension, avgångsersättning, 
efterlevandepension, änkepension, barnpension och livränta. 

Jag har utgått att frågan från Leif gäller visstidspension eller 
avgångsersättning eftersom mediadebatten handlat om detta. Svaret på den 
frågan är att Högsby kommun inte betalar ut någon visstidspension eller 
avångsersättning i dagsläget.” 
 
Leif Gustafsson (SD) förklarar sig nöjd med svaret. 
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Besvarande av enkel fråga angående skötsel av grönytor   

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2011-10-17 vände sig ledamoten 
Marita Björkvall (KD) till kommunstyrelsens ordförande Ingemar 
Svanström (C) och efterhörde vilka regler som gäller för klippning av 
grönområden? Boende på Hästskovägen har blivit lovade tre klippningar per 
år, på det grönområde som ligger i anslutning till villorna. Varför har detta 
inte skett i år? Nu har de boende fått i uppdrag att klippa ner buskar i sina 
trädgårdar, då de skymmer sikten för bilister och så vidare. Detta är i och för 
sig helt förståeligt men då bör också kommunen göra sin del det vill säga 
klippa  grönytorna som utlovats. 

Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) meddelade att han 
kommer att besvara frågan vid nästa kommunfullmäktigesammanträde. 

Vid dagens sammanträde lämnar kommunstyrelsens ordförane följande svar 
på den enkla frågan: 
”Något direkt regelverk för grönyteskötsel finns inte enligt ÖSK (Östra 
Smålands Kommunulateknikförbund). 
Grönytor liknande den vid Hästskovägen ska klippas tre gånger per år med 
slaghack. Övriga grönytor klipps efter behov, oftast en gång per vecka. 
Ytterområdet vid lekparken på Hästskovägen har inte blivit klippt under 
årets växtsäsong pga en kommunikationsmiss mellan arbetsledning och 
utförare. ÖSK beklagar detta och i fortsättningen ska området klippas.” 
 
Marita Björkvall (KD) förklarar sig nöjd med svaret. 
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Motion om att öka attraktionsvärdet för arbete inom omsorgen  

Vänstern skriver i motion daterad 2011-11-05 att det sliter hårt på hälsan att 
arbeta inom äldreomsogen, vilket främst drabbar kvinnor som bär upp 
verksamheten med sin arbetskraft. Anhöriga som vårdar äldre i hemmet är 
också till största delen kvinnor. Goda villkor för medarbetare inom vård- 
och omsorgsyrkena är därför en förutsättning för att det ska vara attraktiva 
arbeten i framtiden. Vård- och omsorgsarbetena kräver mycket fysiskt av de 
anställda och därför borde kvinnor och män i vården få möjlighet till träning 
på arbetstid i samma utsträckning som arbetare inom polisen och 
brandförsvaret. 

Kommunens medarbetare erbjuds idag att en gång per vecka delta i någon 
av de aktiviteter som finns för friskvård.  

Vänstern vill att kommunstyrelsen klarlägger hur friskvårdsprogrammet 
fungerar idag och föreslår att kommunens personal inom vård och omsorgen 
ges, utöver vad som erbjuds idag, en betald arbetstimma per vecka till en 
organiserad träningsaktivitet. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
   KS 
 



 
HÖGSBY KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 28 (29) 
 
Kommunfullmäktige 2011-11-07  
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  
 
 
 

 
HÖGSBY KOMMUN    SAMMANTRÄDESLISTA 
         

Kommunfullmäktige 2010-11—2014-10   
Datum 
2011-11-07       

               
   Omröstningar      

     
§ 
180     

§ 
180     

Ledamöter Tjänstgörande ersättare  Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår 

(S) Jonas Erlandsson   X  X        x   

(C) Ingemar Svanström  X     X  x     

(S) Diana Bergeskans   X  X       X   
(C) Stihna Johansson-
Evertsson   X  X      X     

(S) Carl-Axel Blom  Catarina Thunberg X  X       X   

(M) Roland Waern   X  X      X     

(SD) Leif Gustafsson   X   X   X     

(S) Jenny Joelsson   X  X       X   

(C) Kjell Front   X     X  X     

(S) Nedzad Talovic   X  X       X   

(KD) Marita Björkvall   X     X   X     

(S) Ingrid Axelsson Sabina Bergeskans-Skogh X  X       X   

(C) Kerstin Karlström  X     X   X       

(M) Monika Olsberg  X      X  X     

(S) Magnus Gabrielsson 
Kl 18.30-21.30, §§ 172- 
del av 180  X  X       X    

(SD) Berndt Limegård  X   X    X     

(S) Inga-Lill Andersson Ylva Karlsson  X  X       X   

(S) Raymond Asp   X  X        X   
(MP) Gunilla Schollin-
Borg   X  X      X     

(C) Ewa Engdahl Anders Pettersson  X     X   X     

(S) Malin Jonsson Jan-Erik Ekh  X  X       X    

(M) Anders Svensson  X  X          X   

(KD) Lars Elmborg  X     X   X     

(S) Robert Bucht Roland Erlandsson X  X       X    

(C) Mikael Jonnerby  X     X   X     
Rev 110801         
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HÖGSBY KOMMUN         

    SAMMANTRÄDESLISTA 
Kommunfullmäktige 
2010-11—2014-10         

   
Datum 
2011-11-07     

                
   Omröstningar      

   
§ 
180   

§ 
180   

Ledamöter Tjänstgörande ersättare  Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår 

(SD) Evert Andersson  X  X  X   

(S) Solweig Ekh   X  X       X    

(C) Lars-Magnus Ek   X     X   X     

(S) Sven-Bertil Olsson   X  X       X    

(V) Tommy Palmgren   X  X         X 

(S) Inger Gustavsson   X  X        X   

(M) Marcus Schön   X     X   X     

(C) Ana Rosa Lopes   X  X      X     

(S) Egon Eriksson   X  X       X   

(SD) Sune Olsson   X   X     X     

(S) Ingbritt Loberg   X  X       X    

(C) Lars-Willy Johansson   X     X   X     

(S) Mikael Karlsson   X  X       X    

(KD) Helene Danielsson   X   X     X     

(C) Thomas Ivarsson   X    X      X     

(C) Anders Ek   X     X   X     
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